
 

 

Év végi beszámoló 

Mészáros Kinga, EHÖK kollégiumi és nemzetközi elnökhelyettes 

2023 

Az Egyetemi Hallgatói Önkormányzatban 2020 januárjában kezdtem meg, amelyet azóta 

is – kisebb megszakítással tanulmányi jogviszonyom megszűnése okán – ellátok. Az elmúlt 

három évben az EHÖK Egyetemi Kollégiumi Bizottság, Kollégiumi Felvételi Bizottság elnöki 

tisztségét, illetve a 2020 szeptemberében létrejött EHÖK kollégiumi ügyekért felelős 

elnökhelyettesi tisztségét látom el. 

A kollégiumi ügyekért felelős elnökhelyettes vezeti többek között az EHÖK EKB munkáját, 

amelynek feladatairól az EHÖK Alapszabályának 17. § bekezdése rendelkezik: 

„ (3) Az Egyetemi Kollégiumi Bizottság (a továbbiakban EKB): 

a. megválasztja a Kollégiumi Felvételi Bizottság (továbbiakban: KFB) két állandó 

tagját és javaslatot tesz a Kollégiumi Felvételi Bizottság elnökének személyére;  

b. döntés-előkészítést végez a Kollégiumi Felvételi Bizottság részére a felvételi eljárás 

során.  

 

Az idei év során tehát a tisztségből főbb feladataim az EHÖK EKB tevékenységének 

koordinálása, a kollégiumi felvételi eljárás és az ezzel járó feladatok végrehajtása és 

lebonyolítása volt, különböző egyetemi szintű kollégiumi projektek kidolgozása, 

szabályzatmódosításokkal kapcsolatos módosító javaslatok kidolgozása volt. Mindezen 

feladatok ellátásakor elengedhetetlen a hallgatói szervezetekkel és a kollégiumok 

vezetésért és igazgatásáért felelős személyekkel való kapcsolattartás és hatékony 

együttműködés. Úgy gondolom, hogy a kollégiumok vezetésért és igazgatásáért felelős 

személyekkel való kiegyensúlyozott és együttműködő munkavégzés a kulcsa a tisztségnek. 

Ez a kapcsolat annak köszönhetően, hogy 2020 óta betöltöm a tisztségem, egyre inkább 

elmélyült, s rendkívül gördülékeny munkavégzés és kapcsolattartás jellemzi az 

együttműködést. Mindez hozzájárul a kollégiumi felvételi eljárások kielégítő 

lebonyolításához is. 

 



 

 

Az idei év során három kollégiumi felvételi pályázat kiírására is sor került. Az első a 

2022/23. tanév II. félévre szóló felsőbb éves kollégiumi felvételi pályázat volt, amely 

lebonyolítása is sikeresnek mondható. A 2023/24. tanévre szóló kollégiumi felvételi 

hatalmas megpróbáltatásnak bizonyult a Hallgatói Önkormányzat számára a módosított 

egyetemi szabályzatok és az így nagy mértékben megváltozott szociális pontrendszer 

okán.  A jövőben a problémák kiküszöbölésére mindenképpen megfontolandó a hallgatók 

szélesebb körű tájékoztatása és a bírálásban részt vevők átfogóbb felkészítése. Sikerként 

könyvelhető el, hogy az idén tovább csökkent azon hallgatók száma, akik a kollégiumi 

felvételi eljárás során technikai problémába ütköztek, vagy a pályázásról lecsúsztak.  

A kollégiumi felvételi eljárásokkal kapcsolatos munkafolyamatok hatékonyságát a 

jövőben még tovább lehetne fejleszteni azzal, hogy az egyetemi szervezeti egységekkel 

még hatékonyabban és pontosabban, valamint gyakrabban kommunikálnak a feladatokban 

érintett Hallgatói Önkormányzati tisztségviselők. Továbbá szükségesnek tartom a hallgatói 

jogorvoslati eljárás teljes digitalizációját is. Nagyobb figyelmet kell a jövőben fordítani az 

utánpótlás nevelésére is, illetve a hallgatói képviselők felkészítésére is a kollégiumi felvételi 

eljárás tekintetében a gördülékeny munkavégzés fokozása érdekében. Kiemelendő még a 

kollégiumi felvételi eljárások adminisztrációjának területe is, amely jelentős terheket ró a 

Kollégiumi Felvételi Bizottság mindenkori elnökére. 

Az egyéb szervezetekkel fenntartott kapcsolatok tekintetében úgy gondolom, hogy 

az idei év rendkívül gyümölcsöző volt. A Doktorandusz Önkormányzattal, a 

szakkollégiumokkal és egyéb hallgatói szervezetekkel is folytattuk a szoros munkát. A 

Doktorandusz Önkormányzat és a szakkollégiumok is fontos összetevői a kollégiumi 

felvételi eljárásnak. Az egyéb hallgatói szervezetek a kollégiumi felvételi eljárás során, a 

pályázók számára kiállítandó, többletpontokat igazoló igazolások miatt rendkívül fontosak.  

Az idei évben megalakult az EHÖK Nemzetközi Bizottság, amelynek jelenleg még nem 

kiforrott a működése, ami több okra is visszavezethető, többek között a korábban megígért 

egyetemi támogatás hiánya is szerepet játszott, azonban a jövőre nézve mindenképpen 

bizakodásra ad okot, hogy dedikált kabinettag fog a nemzetközi területtel foglalkozni. Ettől 



 

 

függetlenül az idei évben sem volt elhanyagolva a nemzetközi terület, hiszen rengeteg 

aktív tag mutatott lelkesedést a nemzetközi hallgatói ügyek és feladatok iránt. 

A kollégiumi közösségszervező tevékenységet a kari Hallgatói Önkormányzatok végezték 

sikeresen. A jövő év során úgy gondolom, hogy az EHÖK EKB munkájának a kollégiumi 

felvételi eljárásokra való felkészítésre és a kari Kollégiumi Bizottságokkal való 

együttműködés elmélyítésére, illetve az utánpótlás megfelelő felkészítésére.  

Ezúton kérem a tisztelt Küldöttgyűlést beszámolóm támogatására! 

Budapest, 2023. 12. 09. 

Mészáros Kinga s.k. 

 


